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Mé kynologické začátky se datují od poloviny sedmdesátých let, kdy mě „očarovalo“ 
plemeno německá doga. V osmdesátých letech jsem složil zkoušky pro posuzování exteriéru 
psů, konkrétně německých dog. Postupně, na základě rozšiřování posuzování dalších plemen 
psů mi byl přiznán, v roce 2006, statut – rozhodčí pro všechna plemena psů.  

Posuzuji na všech typech výstav, jak v ČR, tak i v zahraničí. Byl jsem poctěn posuzováním na 
několika světových a evropských výstavách.  

Mojí zásadou je posuzovat jedince jako celek, neposuzuji podle vad, ale podle předností. Pod 
slovem specialista si každý může představovat něco jiného, proto tento termín nepoužívám. 
Osobně mám nejblíže k německým dogám, anglickým buldokům a k plemeni čau- čau, neboť 
tato plemena jsem choval.  

Kynologii se věnuji již řadu let, odchoval jsem přes 60 vrhů a z chovatelské stanice z 
Urozených vzešlo mnoho velice úspěšných jedinců. V současné době se z důvodu vytíženosti 
v dalších kynologických aktivitách chovu nevěnuji. Jako kamaráda mám fenu krátkosrstého 
čaua.  

Z dalších kynologických aktivit je to zejména Klub chovatelů německých dog, kde jsem od 
roku 1982 ve výboru klubu a posledních 12 let předsedou tohoto klubu.  

Již 19 let jsem členem Komise pro rozhodčí ČMKU, posledních 11 let jejím předsedou. Též 
jsem byl před 11 lety zvolen do předsednictva ČMKU a následně jejím místopředsedou.  

Mým mottem je „ Ať kynologie zůstane pro každého pouze koníčkem“.  


